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Colofon  
 

Hunsotron verschijnt vier maal per 
jaar en wordt in PDF-formaat gratis 
toegestuurd aan de leden van de 
afdeling Hunsingo. De verschenen 
edities van Hunsotron zijn ook te 
vinden op de website van de 
afdeling: http://a60.veron.nl/ 
Overname van artikelen met 
bronvermelding is toegestaan. 

 
Redactie  
eindredactie:  

Pieter Kluit, NL13637. 
redactielid/webmaster 

Bas Levering, PE4BAS.  
Kopij voor de Hunsotron kunt u sturen naar:   
pjckluit@hetnet.nl 
 

Afdelingsbestuur  
voorzitter: 
    Dick van den Berg, PA2DTA, Baron van 

Asbeckweg 6, 9963PC Warfhuizen,  tel. 0595-
572066. 

secretaris: 
    Free Abbing, PE1DUG, Nijenoertweg 129, 

9351HR Leek, tel. 0594-853048, email: 
a60@veron.nl 

penningmeester: 
Hans Reijn, PA3GTM, Wilhelminastraat 12, 
9965PP Leens, tel. 0595-422314. 

bestuurslid: 
Pieter Kluit, NL13637, Frederiksoordweg 50,  
9968AL Pieterburen, Tel 0595-528607. 

bestuurslid: 
   Bas Levering, PE4BAS, Hooilandseweg 89,  

9983PB Roodeschool, Tel. 0595-434332. 
bestuurslid: 
 Gerard Wolthuis, PA3BCB, Breede 17-18, 

9989TA Warffum, tel. 0595-422969. 
 

Afdelingscall PI4H 
beheerder: 

Engelhard Brouwer, PA3FUJ, 
Tammenssingel 1, 9965RW Leens, tel. 0595-
442218. 

Leden die de afdelingscall willen gebruiken 
moeten hierover van tevoren afspraken met de 
beheerder maken en de bij de machtiging 
behorende paperassen en logboeken bij hem 
afhalen én weer terug brengen. 
 

QSL-service 
sub-QSL-manager: 

Free Abbing, PE1DUG. 
Het koffertje met de binnengekomen QSL-
kaarten is bij alle afdelingsactiviteiten aanwezig.  
Komt u niet naar de afdelingsavond(en), vraag 
dan of een mede-amateur uw kaarten wil 
meenemen. Is dat voor u geen optie, neem dan 
contact op met de manager om iets anders af te  

 
spreken. Zo nodig kunnen de voor u bestemde 
kaarten (op uw kosten) per post worden 
toegestuurd. 
Binnengekomen QSL-kaarten blijven één jaar in 
de koffer. Daarna worden ze aan de afzenders 
geretourneerd. 
Uw te versturen kaarten moeten het formaat 
9x14 cm hebben en zijn gedrukt op papier van 
170 tot 220 gram/m². In de rechter bovenhoek 
moet de call van de geadresseerde zijn vermeld. 
Volledig alfabetisch en numeriek op de calls 
gesorteerde kaarten kunnen bij de QSL-manager 
ter verzending worden ingeleverd. 
Let er op dat sommige landen geen QSL-bureau 
hebben. De actuele lijst vindt u op: 
www.iaru.org/qsl-bureaus.html Stations in die 
landen hebben meestal een QSL-manager in 
een ander land, waar u wel kaarten via het 
bureau naar toe kunt sturen. Dergelijke 
informatie vindt u doorgaans op www.qrz.com 
Maar in het uiterste geval is er geen andere 
mogelijkheid dan uw QSL-kaart zelf per post te 
versturen. 
 
 

Sluitingsdatum 
 

Het volgende nummer van Hunsotron verschijnt 
half september 2014. Kopij voor dat nummer 
moet uiterlijk eind augustus binnen zijn om nog 
mee te kunnen. 
 
 

Het afdelingsprogramma 
 

De afdelingsavonden worden gehouden in 
zalencentrum Concordia, Wier 1 in Baflo en 
beginnen om 20:00 uur.  
Het programma voor de komende periode ziet er 
als volgt uit: 
 

vrijdag 26 september 2014 
Traditiegetrouw beginnen we het nieuwe seizoen 
weer met onderling QSO en een overvolle QSL-
koffer. Hebt u een zelfbouw-knutsel, of een ander 
iets dat het bekijken waard is, neem dat dan 
mee. Zoals we in het voorjaar hebben 
afgesproken, praten we in een ñkringgesprekò bij 
over onze activiteiten en ervaringen van de 
afgelopen zomerperiode. 
 

vrijdag 31 oktober 2014 en vrijdag 28 november 
2014 
Aan het invullen van het programma van deze 
afdelingsavonden wordt de laatste hand gelegd 
en zal binnenkort rond komen. In de Hunsotron 
van september leest u wat er in oktober en 
november voor het voetlicht wordt gebracht. 
 

In december is er geen afdelingsavond.  
 

 

http://a60.veron.nl/
mailto:pjckluit@hetnet.nl
mailto:a60@veron.nl
http://www.iaru.org/qsl-bureaus.html
http://www.qrz.com/
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ZOMERRECES 

                          Auteur: Dick van den Berg PA2DTA 

Zonder radio en afdelingsavond kan het ook. Dat 
lijkt voor radio(zend)amateurs een beetje op 
vloeken in de kerk natuurlijk. Toch wijzen allerlei 
tendensen erop dat de radiohobby op zijn minst 
onder druk staat van moderne techniek en in aan 
het inslijpen van moderne gewoonten.  
Zonder in persoon aanwezig geweest te zijn ben 
ik geheel op de hoogte van het wel en wee van 
de kleine en grote amateurgemeenschap. Helaas 
moest ik door plotseling onvoorziene zaken 
verstek laten gaan op de laatste afdelingsavond 
van het seizoen 2013-2014. Dankzij de 
ouderwetse telefoon en de nieuwerwetse PC en 
de medewerking van Pieter is alles prima 
verlopen. Mijn opmerkingen en zijn verslag met 
de fotoôs zijn keurig daar waar nodig 
ñmeegenomenò. Jammer dat er niet zoveel leden 
aanwezig waren. Sommige sprak ik intussen toch 
ook alweer via de band of op de radiomarkt in 
Beetsterzwaag. Jammer ook dat ik de lezing van 
Gerard PA3BCB ñliveò moest missen. Maar 
intussen heb ik de plaatjes en een deel van de 
ondertiteling van spreker zelf (met een stukje 
dump in de hand geheel in stijl; ook op dezelfde 
beurs). Met de voorlopig laatste afdelingsavond 
en de Friese radiomarkt voorbij is nu het reces 
begonnen. 
In Electron las ik dat er weliswaar een nieuwe 
PLC-norm komt, maar dat die pas effectief wordt 
eind 2016. Intussen kunnen er dan nog heel wat 
notch-loze plc exemplaren verkocht worden. Het 
is te hopen dat de meeste ervan snel in de bak 
niet meer gebruikte dingen verdwijnen,  
respectievelijk snel kapot gaan, anders zal de 
komende twee jaar de stoornevel alleen nog 
maar heviger worden. Het AT geeft tegen het 
zere been van de verenigingen soms ook 
ongewilde en onbedoelde antenneadviezen en 
de amateurs zelve maken veel heisa over het 
roepnamenbeleid. En de bureaucraten willen 
omdat de software dat nu eenmaal vergt en 
omdat het niet (te) duur mag worden (hoe dan?) 
dat iedereen gelijk moet zijn voor het verkrijgen 
van een stations gebonden roepnaam. Alle 
(oude) roepnamen en prefixen maar opnieuw 
verkavelen dus. Zo kun je ook gewoon amateurs 
in het buitenland van hun Nederlandse 
roepnaam onterven. Een nieuwe vorm van 
statenloosheid. Hebben we er ooit last van 
gehad, zijn er te weinig roepnamen, zijn er teveel 
zendamateurs? Wie bedenkt zoiets? . De markt 
en ongebreideld liberalisme dwingt ertoe?  Mij 
dunkt dat radioamateurs zichzelf nogal 
gelijkstellen aan hun radioroepnaam. Tenminste 
ik ken op eerste afroep veel ervan allereerst bij 
hun call en pas dan bij hun voornaam, de 
achternaam moet ik vaak nog iets langer over 

nadenken. Het zo mij  niets verbazen als het idee 
ergens van onderop komt. Uit de laatste 
lichtingen, die ook al moeite hebben met ñmorse 
includedò. Laten ñzeò het maar gewoon toegeven: 
het is gewoon een meerwaarde om je een 
ouderwets aandoende ñcallò  persoonlijk te 
kunnen aanmeten. Alles mag van mij, maar dan 
wel graag man en paard erbij noemen. 
Vorig jaar is de deelname aan de velddag nogal 
lelijk in de soep gelopen. Nu is er een roep om 
aandacht voor het VERON-pinksterkamp. Deze 
Hunsotron komt natuurlijk voor de editie 2014 te 
laat, maar je mag aannemen dat er volgend jaar 
(onder nieuwe aanvoering) een volgend kamp is. 
Hoewel ik slechts als bezoeker kan oordelen wil 
ik een lans breken voor deze activiteit. Er is voor 
elk wat wils, het is ruim (dus voldoende privacy), 
het kan collectief, er is groen (voor antennes) en 
er is stroom. Bovendien kun je er volop op 
vossen jagen. Misschien een idee om alvast 
ervaring op te doen voor de Noordelijke 
bekerjacht die volgend jaar ook weer bij ons ïals 
mede organisator ï op het programma staat. Dôr 
zit nog wel een hele zomer en winter tussen 
maar het is zo maar weer voorjaar, hi. 
Er zullen ongetwijfeld deze zomer ook weer 
velddagen zijn. Hou de berichten uit aanpalende 
afdelingen in het oog en ga er eens op bezoek. 
Het is altijd een gezellige boel en gastoperators 
zijn vaak welkom (en soms noodzakelijk). De 
Warfhuizer amateurs gaan zeer waarschijnlijk 
deze zomer ook de luchtwachttoren weer als 
antennemast gebruiken. We gaan kijken of we er 
weer een (droog) onderkomen in kunnen maken. 
Als het aan Erik ligt zal er ook wel weer ATV bij 
zijn (zelf werkt ie al op 24 GHz!). 
Een beurs is ook goed voor kontakten (en 
platvoeten en rugpijn). Op de planning voor het 
nieuwe seizoen staat ook iets met techniek, 
misschien wel zelfbouw. Een bekende firma uit 
Hoogkerk kan daartoe wellicht een mooie 
bijdrage leveren. Een meetinstrumentje, iets met 
SDR. Onze bekende kerstpuzzle pakketten 
komen er ook vandaan. Enfin, we zullen er 
nogmaals ons licht opsteken en wellicht gaat dan 
bij ons de collectieve soldeerbout ook nog eens 
aan. U kunt natuurlijk ook zelf met goede 
zelfbouw voorstellen (en kopij) komen.  
In Electron las ik ook dat AT naar het gebruik van 
ñonzeò 70 cm heeft gekeken. Tussen de regels 
door las ik dat het voor de amateurdienst daar 
niet zo goed gaat. Let dus op uw zaak. Use it or 
loose it! Ook 2300-2400 MHZ wil men 
ñdynamischò gaan beheren. Wat dat kan 
betekenen weten we uit de periode van de top in 
Den Haag. Ook dit soort zaken begrijp ik wel, 
denk ik. De aanhef van dit stukje luidt onder 
meer dat het zonder radio ook gaat. Het is 
vreemd dat ñmenò steeds luider roept dan alles 
moet kunnen en dat ñmenò meer wil (zoals meer 
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veertig voor N, 5 Mhz erbij, zeventig cm niet weg, 
examen ook in het Engels en in delen (??), etc 
etc) en dat ñmenò als het kan er nauwelijks 
gebruik van gaat maken. Of maar heel even. 
Luister op 50, 70, 432 MHz, zelfs op 144-146 
MHz. Nee, het lijkt inderdaad af en toe dat het 
heel goed zonder radio kan. Maar op termijn 
betekent dat ook dat het zonder afdelingsavond 
kan. Maar dat willen we toch niet? Doe er dan 
wat aan! Om te beginnen: gebruik de zomer 
goed. Antennes repareren en goed uitrusten en 
van de zon, velddagen etc genieten. En daarna: 
er weer volop tegenaan met de prachtige 
radiohobby!! 
Tot dan. Veel zon en plezier! 
 Dick, PA2DTA 
 

Notities van de afdelingsavond van 
28 maart 2014 

Free Abbing, PE1DUG 
 

Voorzitter Dick PA2DTA opent de avond en heet 
iedereen welkom. In het bijzonder de twee 
nieuwe leden: OM Oomke Bos en Klaas 
PA3ADC. Er zijn 18 personen aanwezig. Er zijn 
afmeldingen van Engelhard PA3FUJ en Reinder 
PA3FXT. 
Free PE1DUG leest de notities van de 
afdelingsavond van 28 februari 2014 voor. Er zijn 
geen op- en aanmerkingen. 
 

 
 

Binnengekomen is een bericht van Erik PA1HUE 
van de Coversity-groep waarin wordt 
meegedeeld dat zij (nog) geen presentaties bij 
afdelingen verzorgen. Wellicht dat lezingen in de 
toekomst wel mogelijk zijn. 
Voor de afdelingsavond van de maand mei is het 
programma nog niet ingevuld. Dick PA2DTA doet 
een beroep op de aanwezigen, maar helaas 
zonder resultaat. 
Erik PA1PRD toont een zelfbouw-convertor en 
een hoorn-antenne voor 24 GHz. 
 

 
 

Dick PA2DTA vraagt of er interesse is om mee te 
gaan naar de Veron Verenigingsraad op 12 april 
in Apeldoorn. Dat is niet het geval. Intussen is de 
volledige agenda met de bijbehorende stukken 
voor deze vergadering ontvangen. Daarop staan 
slechts routine-matige zaken, zodat het bestuur 
er weinig voor voelt de vergadering te bezoeken. 
Free PE1DUG zal een bericht van verhindering 
aan het HB sturen. 
In de rondvraag zegt Dick PD1T dat hij op 
bezoek is geweest bij Klaas PA3ASE en Grietje 
PD0HAN. Naar omstandigheden gaat het redelijk 
met Klaas. Zijn antennemast zal binnenkort 
worden verwijderd. 
Free PE1DUG zegt dat er tegenwoordig 
prachtige openingen op de hogere HF-banden 
zijn. Vooral op tien meter kunnen dagelijks 
wereldwijde verbindingen worden gemaakt. Ook 
zes meter belooft interessant te worden. Die 
band zal binnenkort ook open gaan. 
 

 

Henk PA7HWE geeft uitleg bij zijn meegebrachte 
meetspullen. 
 

Na de pauze vertelt Henk PA7HWE over zijn 
werk bij KPN met het oplossen van hardnekkige 
storingen in hun kabelnetwerk. Henk heeft 
spullen meegebracht en demonstreert daarmee 
een aantal storingsbronnen. 
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Elke spreker, dus ook Henk PA7HWE, krijgt het speciale 
Hunsingo-klompje. 

 

Notities van de afdelingsavond van 
25 april 2014 

Free Abbing, PE1DUG 
 

Voorzitter Dick PA2DTA opent de avond en heet 
de aanwezigen welkom. In het bijzonder de 
beide sprekers van Dares. Er zijn 23 personen 
aanwezig. Er is een afmelding van Harry 
PA3BHT. 
Free PE1DUG leest de notities van de 
afdelingsavond van 28 maart 2014 voor. Er zijn 
geen op- en aanmerkingen.  

Zelfbouw half-sloper rondstraler. 

Binnengekomen zijn een verslag van de 
Regiobijeenkomst in Assen van november 
jongstleden, en de aankondiging van de 

Noordelijke Bekerjacht op Hemelvaartsdag in 
Beetsterzwaag.  
Dick PA2DTA doet een beroep op de leden voor 
de invulling van de komende afdelingsavonden, 
en/of het aandragen van ideeën daarvoor. Ook 
voor Hunsotron zijn dringend bijdragen van de 
leden nodig. Het bestuur komt binnenkort in 
vergadering bijeen om de kritieke situatie te 
bespreken. 
Dick neemt in het kort de besluiten van de Veron 
Verenigingsraad van twee weken geleden door. 
Op YouTube staat een impressie-flim van deze 
bijeenkomst. Free zal de link naar deze film aan 
de leden mailen. 
In de rondvraag toont Marten PA3BNT een 
zelfbouw half-sloper rondstraler voor 40 meter, 
met drie omschakelbare radialen. Deze antenne 
zou volgend jaar bij de PACC kunnen worden 
getest. 
 
 
 

 

De ñschakelflesò met daarin het relais voor het schakelen 
tussen de drie sloper-stralers.  
 

Gerard PA3BCB biedt aan bij de afdelingsavond 
van 23 mei een presentatie te verzorgen over 
zijn beleving van de radiohobby. Dit aanbod 
wordt in dank aanvaard. 
Tenslotte reikt Dick de Veron-bestuursspelden uit 
aan de beide nieuwe bestuursleden Hans 
PA3GTM en Gerard PA3BCB. 
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Na de pauze verzorgen Theo PA9RX en Henk-
Jan PD7HJ een presentatie over de organisatie 
en het werk van de Dutch Amateur Radio 
Emergency Service (Dares). 
 

 
Dick PA2DTA in gesprek met de vertegenwoordigers van 
Dares: Henk-Jan PD7HJ (links) en Theo PA9RX (midden). 
 

 

 

Notities van de afdelingsavond van   
23 mei 2014 
                                      Dick van den Berg PA2DTA 

De opkomst voor deze laatste avond van het 
seizoen 2013-2014 is met twaalfleden wat onder 
de maat. Zoals al aangekondigd is de secretaris 
afwezig (hij is wel te werken op de 
amateurbanden) en plotseling moet door 
onvoorziene omstandigheden ook de voorzitter 

verstek laten gaan. In overleg is on ze enige 
hoofd- en eindredacteur nu de aanvoerder.  

Waarnemend voorzitter Pieter NL13637 opent de 
avond en heet de aanwezigen welkom. 
Pieter NL13637 leest de notities van de 
afdelingsavond van 25 april 2014 voor. Er zijn 
geen op- en aanmerkingen. Tevens bespreekt 
Pieter NL13637 de dienstmededelingen 
van de voorzitter. Omdat er maar zo weinig leden 
aanwezig zijn staan die punten ter informatie aan 
alle leden hier vermeld. Het betreft de volgende 
zaken: 

Het bestuur heeft besloten voorlopig geen BBQ, 
Velddag en kerstavond meer te houden. 
Enerzijds is er geen ploeg om het vorm te geven, 
anderzijds was de belangstelling de facto zeer 
teleurstellend. Mocht een (of meer) van u zich 
opwerpen: in overleg is er (nog) van alles 
mogelijk, zelfs met financiële ondersteuning tot 
op zekere hoogte. Maar alles alleen bij 
inschrijving en betaling (van een surplus) vooraf. 
Andere punten zijn: 
1.Het penningmeesterschap berust vanaf nu 
   geheel bij Hans PA3GTM. Vrijwel alle zaken 
   zullen ñkasò worden gedaan. De nieuwe 
   afdracht is door vlotte afhandeling door uw 
   bestuur reeds binnen. De financiën zijn dus 
   helemaal gezond. 
2.De data in het nieuwe seizoen zijn voorlopig: 
   26 sept; 31 okt en 28 nov. De   september- 
   avond staat in het teken van onderling QSO 
   en het eerder beproefde ñkringgesprekò. Denk 
   er vast  (drie maanden lang) over na. Neem 
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   iets mee en vertel er wat over. Simpel. Zodat 
   iedereen weer weet wat we doen. Bovendien 
   maakt de vliegende fotograaf plaatjes voor 
   Hunsotron. Andere lezingen zijn in wording. 
   Hebt u iets te vertellen: doe het! 
3.Onderwerpen die  nog lopen zijn Coversity; 
   Dongel-SDR-experimenten en 10 jaar HSG- 
   PACC. 
4.In juni en september verschijnen weer 
   Husotrons: schrijf ook eens iets, het wordt tijd! 
5.Laat eens een tableau met UW BIJZONDERE 
   QSL ïkaarten zien met een verhaaltje erbij 
   waarom ze voor U belangrijk zijn. Afdrukken in 
   Hunsotron kan ook. 
6.Volgend jaar is er weer een traditionele 
   Noordelijke bekerjacht. Vermoedelijk doen we 
   daar organisatorisch (maar ook als jagers?) 
   aan mee. U ook? Denk vast erover na. 
Willen we in het nieuwe seizoen een paar kleine 
projectjes collectief gaan doen door gezamenlijke 
inkoop printjes en onderdelen (zoals het BHT-
SDR printje? Oid)? Vooruitbetalen en bestellen. 
Vooralsnog waren geen op- en aanmerkingen en 
werden deze zaken voor kennisgeving 
aangenomen. Traditiegetrouw volgde de 
rondvraag, daarbij kwamen de volgende items 
naar voren:  
-Reinder PA3FXT, heeft toegezegd in de laatste 
week van mei het verslag van de PACC 
 naar Pieter NL13637 toe te zenden. 
-Menno probeerde de aanwezige enthousiast te 
maken om deel te nemen aan het Veron 
 Pinksterkamp. 
-Oomke Bos ontvangt nog steeds geen post via 
de e-mail. Pieter NL13637 zoekt dit uit. 
-Marten PA3BNT toont een balun met een 
externe antennestroomindicatie. Tevens vertelt 
 hij, dat de relais van de op 25 april 2014 
getoonde half-sloper rondstraler voor de 
 40 meter niet voldoen. Na montage van 
geschikte relais kan deze volgend jaar bij de 
PACC 
 worden getest. 

Na de pauze was de lezing van ons nieuwe 
bestuurslid Gerard, PA3BCB, aan de beurt. Zijn 
verhaal gaat over zijn beleving van de 
radiohobby in de periode van 1963 t/m 1980. 

Gerard PA3BCB is vooral geïnteresseerd in 
communicatie ontvangers. Hij  heeft ook een 
HRO 5TA communicatie ontvanger meegenomen 
en geeft na de interessante 
lezing hierover aan de belangstellende uitleg. 
Elders in dit nummer vindt u afbeeldingen van 
deze beroemde ontvanger. Overigens is ook 
Martin, PA3BNT, weer aanwezig met een 
zelfbouw balun. Ook daarvan in dit nummer 
meer. 
 
 
De HRO5 ontvanger 
   

Hoeveel verschillende ontvangers zouden er wel 
niet gemaakt zijn sinds de radiofabrikanten zich 
op de radiotechniek hebben geworpen? Een ding 
is zeker, in de ontvanger geschiedenis zijn er 
enkele beroemde modellen te noemen en de 
National HRO is er een van. Deze HRO is een 
wat we nu General Coverage noemen. Om 
allerlei problemen die toentertijd (eind dertiger 
jaren) opdoemden te omzeilen heeft National 
gebruik gemaakt van uitwisselbare spoelblokken 
en een prachtige afstemcondensator moet 
fijnregelschaal. Het toestel voldeed zo goed dat 
er veel namaak is geweest en zelfs in de oorlog 
werden onderdelen en ontvangers via neutrale 

landen zelfs aan Duitsland geleverd. Enfin, als je 
de lezing van Gerard hebt gemist dan later nog 
maar eens navraag doen bij hem of op internet 
bladeren. De fotoôs laten zien hoe het toestel er 
uit ziet. Met wat machinistenwerk is hij nog 
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steeds heel goed bruikbaar zelf terwijl hij niet 
gemaakt is voor de hedendaagse drukte en ssb. 
Een uniek stukje ontvanger historie.  
 
BALUN 

Antennes en 
aanpassing is 
naast DX-en 
de hobby van 

PA3BNT. 
Bovendien 

worden de 
meeste zaken 
door Martin Lo 
Cost en met 
huis-tuin en 

keuken-
middelen uit-
gevoerd. Deze 
keer had 

Martin een 1:4 Balun op lucht meegenomen met 
aangebouwde indicator. Schema en foto spreken 

voor zich. Het is wat groter dan met een (forse) 
ringkern, maar je kan bijna niets verkeerd doen. 
Overslag, verhitte kernen etc; je hebt er geen last 
van. Het experimenteren en gebruiken waard. 
Martin levert ook eenvoudige en goede ideeën 
voor open lijn en alles wat met antennes en 
voedingslijnen te maken heeft. 
  

Uitslag van PACC vertraagd 
 

Door alle veranderingen rond PJ4 en extra 
werkdruk bij de PACC-teamleden is het niet 
gelukt de uitslag van de PACC in het juni-
nummer van Electron te publiceren. De uitslag 
zal worden opgenomen in het augustus-nummer. 
 
 

Het vijfde weekeinde (vervolg) 
Free Abbing, PE1DUG 

 

Een tijdje geleden schreef ik dat het in de 
weekeinden zo druk is op de HF-banden 
vanwege de vele contesten, en dat er dan 

moeilijk een plekje voor een ñnormaalò QSO te 
vinden is. Maar dat een maand met een vijfde 
weekeinde vaak contest-vrij is. Dat blijkt toch wat 
te kort door de bocht.  
De meeste contesten keren jaarlijks op een vast 
tijdstip terug. Het eerste, tweede, enz., maar ook 
het laatste weekeinde van een maand. Zo 
worden de CQ World-Wide WPX-contesten 
gehouden in de laatste weekeinden van maart en 
mei. Dat kan dus (zoals in maart van dit jaar) een 
vijfde weekeinde zijn. Dan is het interessant om 
niet het vijfde, maar het vierde weekeinde in de 
gaten te houden. Ik heb in het vierde weekeinde 
van maart mooie verbindingen kunnen maken, 
vooral doordat er ook goede openingen op de 
hogere HF-banden waren. 
In augustus aanstaande is er weer een vijfde 
weekeinde. Dan lijkt het vierde weekeinde ook 
weer interessant te worden. 
 
 

QRV in Zuid Limburg 
Free Abbing, PE1DUG 

 

Eind mei/begin juni was ik met mijn XYL voor een 
korte vakantie in Zuid Limburg. De radiospullen 
waren ook weer mee voor de dagelijkse 
verbinding met de Hunsingoër amateurs van het 
thuisfront. En ook voor de (gelukkig weinige) 
regendagen.  
 

 
 

De Yaesu FT-7B en de eindgevoede draad van 
23 meter bewezen goede diensten. Het lukte 
elke avond om 21:30 uur LT verbinding op 
7.103 kHz (±QRM) te hebben. Sommige keren 
was het vrijwel storingvrij, en andere keren 
hielden we het kort vanwege de overlast van 
stations op naburige frequenties. Vaak was 
Douwe PA3DHP ôs avonds al iets eerder QRV 
om een redelijk vrij plekje aan de band te 
zoeken. Behalve Douwe was Engelhard SM6XVI 
vanuit Zweden ook vrijwel elke avond QRV. 
PA0DML, PA1AT, PH7B, PA1DN en PA3ASE 
gaven ook acte de présence.  
50 MHz was ook mee. Een Yaesu FT-690 met 
een 50 Watt eindtrapje en een J-pole antenne 
van draad en lintlijn aan een hengelstok 
geknoopt. Er waren af en toe leuke openingen 
naar Zuid-Europa, de Balkan-landen en naar het 


